
Södermalms stadsdelsnämnd Protokoll nr 9/2020

2020-09-24

Protokoll 9/2020

fört vid Södermalms stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 24 september 2020 kl. 17:30-18:36, Göta Ark, 
Medborgarplatsen 25 - stängt för allmänheten

Ledamöter Christoffer Järkeborn (M) Ordförande §§7-20, §22, §§25-26, 
§§32-41
Anders Göransson (S) Vice ordförande
Filip Solsjö (M) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Harald Eriksson (M) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Anders Karlsson (M) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Anne-Lie Elfvén (L)
Anna-Klara Müntzing (MP)
Lars Rottem Krangnes (C)
Britten Lagerkvist Tranströmer (S) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-
41
Magnus Nilsson (S) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Charlotte Lilja Pittuco (V)
Christina Wallmark (SD)
Hugo Laigar (M) §§1-6 ersätter Christoffer Järkeborn (M)
Frida Bondesson (KD) §§1-6 ersätter Filip Solsjö (M)
Elis Wibacke (V) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41 ersätter
Birgitta Sevefjord (V)
Antonia Simon (FI) §§1-6 ersätter Britten Lagerkvist
Tranströmer (S)

Ersättare Eva Runvald (M) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Hugo Laigar (M) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Britt Haselwanter (M) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Anton Johansson (L) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Magnus Palm (MP) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Ashna Ibrahim (C) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Frida Bondesson (KD) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Cassandra Solback (S) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Frida Nehrfors Hultén (V) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Ulf Wester (SD) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41
Antonia Simon (FI) §§7-20, §22, §§25-26, §§32-41

Övriga närvarande Ann-Christine Jenvén Stadsdelsdirektör
Maria Engfors Nämndsekreterare

Justerare Anders Göransson (S), ordförande, Lars Rottem Krangnes (C), 
ledamot
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Datum för justering 2020-09-29

Paragraf §§1-20, §22, §§25-26, §§32-41

Sekreterare Maria Engfors
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§ 26
Remiss av Motion om att bebygga och utveckla 
Katarinavägens södra sida 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/784
SÖD 2020/544

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.
 

Reservation
Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Peter 
Wallmark (SD) på remiss om att bebygga och utveckla 
Katarinavägens södra sida.

I motionen framförs att Katarinavägens södra sida idag är en otrygg 
plats utan bebyggelse i den sista, östra delen upp mot Renstiernas 
gata. Att låta denna del av Södermalm med en av Stockholms mest 
magnifika utsikter stå obebyggd, är enligt motionären, slöseri i ett 
Stockholm med svår bostadsbrist. Området skulle, enligt motionens 
författare, kunna utvecklas och tillföras bostäder, lokaler, kultur och 
fler och större grönytor utan att omkringliggande bebyggelse störs.

Katarinavägen är en bred gata och en viktig förbindelse för 
fordonstrafik, cyklar och gående mellan Slussen och Söders höjder. 
Katarinavägens södra sida består bland annat av en smal gräsremsa 
vilken utgör den enda möjligheten att tillföra träd, grönska och 
biologisk mångfald till platsen. Eventuell ny bebyggelse skulle 
skymma berget och därmed störa den kända vyn över Söders 
höjder. Bergsskärningarna är karaktäristiska för Stockholm och på 
bergets topp finns äldre kulturbebyggelse som är blåklassad enligt 
Stadsmuseets klassifikation. Dessa hus och dess närmiljö är också 
bevarandevärda för förståelsen av Stockholms framväxt och tidigare 
stockholmares liv i staden.

Stadsdelsförvaltningen anser, med hänvisning till beskrivningen 
ovan, att den aktuella platsen är olämplig för ny bebyggelse och ser 
inte hur både nya verksamheter och nya grönytor skulle kunna få 
plats utan att skada viktiga natur- och kulturvärden.
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Förslag till beslut
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Christina Wallmark (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas förslag (bilaga).
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas 
förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
• SÖD 2020/544-2 Tjänsteutlåtande gällande remiss av motion 

om att bebygga och utveckla Katarinavägens södra sida
• SÖD 2020/544-1.1 Motion om om att bebygga och utveckla 

Katarinavägens södra sida
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2020-09-24 

Dnr SÖD 2020/544     
Ärende 26 

 
 

Christina Wallmark (SD) 
                                                                                                                                           Ulf Wester (SD) 

 
 
 
Remiss av Motion om att bebygga och utveckla  
Katarinavägens södra sida 
 
 
 Förslag till beslut: 

1. Att bifalla motionen 
 
Därutöver vill vi anföra följande 

 
Den yta som nu föreslås att bebyggas har varit bebyggd tidigare. Området har också varit 
föremål för en mer omfattande stadsplanering sen mer än hundra år. Planerna har dock 
aldrig blivit förverkligade. 
 
Katarinavägen är en bred gata och en viktig förbindelse för fordonstrafik, cyklar och gående 
mellan Slussen och Söders höjder. Katarinavägens södra sida består, förutom av de 
nödvändiga kommunikationsytorna, av en smal gräsremsa och en lodrät bergvägg. I 
föreslagen byggnation ersätts gräsremsan av ett betydligt större grönområde på taken av 
vissa hus, se bifogad översiktsbild.  
 
Kontoret skriver att den nya bebyggelse skulle skymma berget som visar de enorma 
förkastningsbranterna. Samma typ av bergsbranter kan fortsätta att beskådas i en mycket 
stor omfattning från stadsgården nedanför Katarinavägen även om motionen bifalls.  
 
På bergets topp finns äldre kulturbebyggelse som är blåklassad enligt Stadsmuseets 
klassifikation. Dessa hus och dess närmiljö är bevarandevärda för förståelsen av Stockholms 
framväxt. Den nya bebyggelsen har en högsta höjd som inte överstiger marken ovanför där 
dessa hus ligger varför de inte kommer att skymmas av de nya husen 
 
Cornelisparken som är en mycket populär park som används för promenad, picknick samt 
utevistelse blir betydligt större om förslaget genomförs. Stadsdelsförvaltningen anser att 
förslaget skulle skada viktiga natur- och kulturvärden. Vi menar att det är precis tvärt om. 
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Bilaga § 26 - eget förslag (SD) 

 

Förslaget tillför, förutom handel, service och bostäder, platsen både natur- och kulturvärden 
bland annat genom att tillföra en amfiteater. 
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Lars,Krangnes 2020-09-29
Maria,Engfors 2020-09-29




